

## **International commercial arbitration:**

Arbitration is a private system of adjudication. parties who are arbitrated have decided to resolve their disputes outside of any judicial system.

In most instances, arbitration involves a final and binding decision producing an award that is enforceable in a national Court.

the decision makers (the arbitrators) usually one or three are generally chosen by the parties.

Parties also decide whether the arbitration will be administered by the International arbitral Institution, or will be ad Hoc, Which means no institution is involved.

The rules that apply are the rules of the arbitral institution or other rules chosen by the parties.

In addition to choosing the arbitrators and the rules, parties can choose the place of arbitration and the language of arbitration.

arbitration thus gives the parties substantial autonomy and control over the process that will be used to resolve their disputes.

This is particularly important in international commercial arbitration because parties do not want to be subject to the jurisdiction of the other party's court system.

each party fears the other party's "home court advantage".

Arbitration offers a more neutral Forum, where each side believes it will have a fair hearing.

Moreover, the flexibility of being able to Tailor the disputes resolution process to the needs of the parties and the opportunity to select arbitrators who are knowledgeable in the subject matter of the disputes, make arbitration particularly attractive.

today International commercial arbitration has become the norm for disputes resolution in most international business transactions.

## **التحكيم التجاري الدولي:**

التحكيم هو نظام خاص للفصل بالأطراف الخاضعون للتحكيم قد قرروا حل نزاعاتها خارج أي نظام قضائي.

في معظم الحالات، يتضمن التحكيم قرارًا نهائيًا وملزمًا ينتج عنه قرار تحكيم قابل للتنفيذ في محكمة وطنية.

عادةً ما يتم اختيار صانعي القرار (المحكمين) واحدًا أو ثلاثة من قبل الأطراف.

يقرر الطرفان أيضًا ما إذا كان التحكيم ستنتم إدارته من قبل هيئة التحكيم الدولية، أو سيكون مخصصًا، مما يعني عدم مشاركة أي هيئة.

القواعد المطبقة هي قواعد هيئة التحكيم أو قواعد أخرى يختارها الطرفان.

بالإضافة إلى اختيار المحكمين والقواعد، يمكن للأطراف اختيار مكان التحكيم ولغة التحكيم.

ومن ثم فإن التحكيم يمنح الطرفين قدرًا كبيرًا من الاستقلالية والسيطرة على العملية التي ستستخدم لحل منازعاتهما.

ويكتسب هذا الأمر أهمية خاصة في التحكيم التجاري الدولي لأن الأطراف لا يريدون الخضوع للولاية القضائية لنظام محاكم الطرف الآخر.

يخشى كل طرف من "ميزة المحكمة المحلية" التي يتمتع بها الطرف الآخر.

يوفر التحكيم منصة أكثر حيادية، حيث يعتقد كل طرف أنه سيحصل على جلسة استماع عادلة.

وعلاوة على ذلك، فإن مرونة القدرة على تكييف عملية تسوية المنازعات مع احتياجات الأطراف وإتاحة الفرصة لاختيار محكمين على دراية بموضوع المنازعات، تجعل التحكيم جذابًا بشكل خاص.

اليوم أصبح التحكيم التجاري الدولي هو المعيار لحل النزاعات في معظم المعاملات التجارية الدولية.